

Referat fra arbejdsgruppemøde **onsdag 11.oktober** 2023 kl. 17.00 - 19.00 i lokaludvalget lokale i Beboerhuset.

Dagsorden

1. Fastlæggelse af dagsorden, herunder rækkefølge af emnerne
2. Godkendelse af referat fra sidste Miljøgruppemøde
3. Sidste Lokaludvalgsmøde
4. Miljøpunkt, orientering
5. Byttemarked, evaluering
6. Tur til et oparbejdningsanlæg
7. Opgaver / Idéliste
8. Næste møde
9. Meddelelser
10. Eventuelt

Til stede: Kirsten H, Lis, Louise, Marie, Jeppe og Kirsten A
Afbud: Preben, Anne, Bente

Ad 1, Fastlæggelse af dagsorden, herunder rækkefølge af emnerne

Vi talte om Fugleflåder, se punkt 6A.

Ad 2, Godkendelse af referat fra sidste Miljøgruppemøde

Referat fra 12/9-2023 – godkendt

Ad 3, Sidste Lokaludvalgsmøde

Link til tidligere referater: <https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater>

Ad 4, Miljøpunkt, orientering

Jeppe vil præsentere Miljøpunkt på Kulturmatten ved Kulturhus Indre By og informere om byttehjørner og sortering af tekstiler.

Der bliver en informationsaften i Miljøpunkt om sortering af tekstiler, og vi får snart en dato. ARC sender sorterede tekstiler til Polen og/eller Sverige, så det umuliggør en bustur dertil.

Der bliver en tur med meget få personer til UFF, som vil vise, hvordan de behandler tekstiler, som indsamles. Kirsten A, Lis og Louise vil gerne deltage, men måske bliver det kun én person.

Miljøpunkt har planer om at lave en byvandring på Christianshavn den 15/11 kl. 15-17 til de steder, hvor der kommer sorteringspunkter. Kirsten A sender adresserne, som TMU har vedtaget, sammen med referatet til miljøgruppen. Jeppe skriver artikel til avisen Christianshavneren (deadline 26/10 kl. 16)

Ad 5, Byttemarked evaluering

Lørdag 7.oktober gik fint og det var hyggeligt og roligt som sædvanlig.

Vi havde ca. 110 gæster, som indleverede ca. 400 kg og der var ca. 100 kg tilbage. FLOT.

Louise sender info til Jeppe, som laver udkast til artikel i avisen Christianshavneren.

Vi talte om, hvordan vi gør næste år, for vi vil gerne afholde et byttemarked igen næste år. Kirsten A reserverer enten lørdag 5.oktober eller alternativt lørdag 26.oktober 2024.

Vi skal også diskutere, hvor sent vi modtager materiale, for hvis der kommer en masse kort tid før lukketid, kan det blive et problem, at det så ikke bliver hentet af nogle andre og vi selv skal skaffe det videre.

Ad 6, Tur til oparbejdningsanlæg

Miljøpunkt har arbejdet for en tur til og/eller en informationsaften om genbrug af tekstil-affald.

Jeppe orienterer om sidste nyt.

Se ovenfor under punkt 4.

Vi talte om at kontakte ARC, for at høre om andre muligheder, men besluttede ikke at gøre det nu, hvor Jeppe har aftaler om tekstiler.

Ad 6A, Fugleflåder

Vi har fået tilbud og billeder af en anden slags fugleflåde fra et legetøjsfirma fra parkforvalteren. Tilbud lyder på 9.500 kr. pr fugleflåde ved bestilling af tre. Der er ingen penge i år i TMF, og måske heller ikke i CLU.

Christianshavns Lokaludvalg, Miljøgruppen

Kirsten A undersøger. Svaneflådegruppen (Kirsten H, Bente, Jørgen og Svend Herring) vil tage en diskussion om den foreslåede type.
(Kirsten A har senere spurgt om og fået svar på en hel del om de foreslåede flåder, og materialet er sendt videre til Svaneflådegruppen).

Ad 7, Opgaver / Idéliste

- Vandhaver i vandet – ideen kan måske bruges ved Krøyers Plads
- Stenrev i Erdkehlgraven langs Refshalevej: Line foreslår at lave et stenrev i Erdkehlgraven langs Refshalevej, så siv og fugle beskyttes mod GoBoats m.fl. sejladsere. **Jørgen** kontakter Angantyr i TMF om dette
- Drikkespringvand på Torvet
- Reparationsværksted

Ad 8, Næste møde

Miljøgruppens møder holdes normalt én gang om måneden onsdag kl. 17-19, 14 dage før lokaludvalgsmødet i lokaludvalgets lokale i Beboerhuset, Dronningensgade 34, 1420 Kbh. K. Lokaludvalgets mødedatoer i **2023** er: 25/10, **29/11**, 13/12.

Miljøgruppens møder i **2023** er planlagt til: 15/11, **29/11**.

Lokaludvalgets mødedatoer i **2024** er: 31/1, 28/2, 20/3, 24/4, 29/5, 19/6, 28/8, 25/9, 30/10, 27/11, 18/12.

Miljøgruppens møder i **2024** er planlagt til: 17/1, 14/2, 6/3, 10/4, 15/5, 5/6, 14/8, 11/9, 16/10, 13/11, 4/12
Næste møde er: **onsdag 25.oktober**.

Vores november-møde flytter vi til onsdag 6. december.

Da vores mødedato i december falder sammen med lokaludvalgsmødedatoen – se ovenfor – skal vi lige beslutte, hvornår vi holder vores december-møde.

Ad 9, Meddelelser

- Jørgen og Marie har været til møde med ARC om **lysforurening** fra genskin på facaden. ARC har vendt nogle lamper, så de ikke lyser så langt ud. Der er aftalt nyt møde til efteråret, hvor det er mørkere og man bedre kan se virkningerne -
- Jørgen og Marie har afholdt møde med TMF om **lysforureningen** på fodboldbanerne på Kløvermarken. Vi afventer nyt i sagen -
- Kirsten har sendt forslaget om **Fugleflåder** til TMF efter godkendelse i lokaludvalget. Parkforvalteren fortæller, at der arbejdes positivt videre med flåderne –
- Trine, som tidligere arbejdede i Miljøpunkt, arbejder nu i Bispebjerg Skolehaver. Vi vil meget gerne se skolehaverne overfor Bispebjerg Hospital og hvor Trine arbejder. Vi vil arbejde på at arrangere det til foråret. Se link: <https://www.bispebjergskolehave.info/>
- Lis og Louise har været til møde om **badezoner** og fortalte. I badezonerne har Københavns kommune ansvaret, hvis der sker noget eller er forurenede. Alle andre steder er det borgerens/den badenes eget ansvar, hvis der sker noget. Vandet er det samme indenfor og udenfor badezonerne. Kommunen kan varsle udslip eller lign. ved badezonerne. Man kan få en bøde på 1000 kr., hvis man bader udenfor badezonerne.
Lis vil bede kommunen om at informere bedre om dette. Måske kan Miljøpunkt skrive en artikel om det.
- Louise har talt med en person fra Amager Vest lokaludvalg om samarbejde om **biodiversitet**, bl.a. grønne korridorer igennem byen. Louise finder ud af lidt mere
- Grøn Gade i Dronningensgade: **Bylivsgadepuljen** har ikke godkendt forslaget.
- Andreas Bjørns Gade: **Bylivsgadepuljen** har ikke godkendt forslaget.

Ad 10, Eventuelt

- Vi har reserveret lørdag 16. marts til **Ren Vold i 2024**. Lokaludvalget har besluttet at bevilge 10.000 kr. det. Så nu skal vi bare planlægge 😊
- Der skal laves en **Handlingsplan for Bydelsplanen**, og vi talte på sidste møde om de emner vi arbejder med: Ren Vold, Byttemarked, ture til oparbejdningsanlæg, og de emner, som vi gerne vil arbejde med fremover: Stenrev i Erdkehlgraven, tur til Bispebjerg skolehaver og holde miljøgruppemøder ude på steder, som vi gerne vil se og besøge.

Christianshavns Lokaludvalg, Miljøgruppen

Medlemmer:

Navn
Kirsten V Andersen – tovholder
Anne Poulsen, Sofiebadet
Bente Fog-Møller
Jane Lytthans
Kirsten Hanson
Lis Schertiger-Nielsen
Louise Lehmann
Marie Markus
Preben Møller Whitt
Svend Aage Schiermacher
CC til:
Asbjørn Kaasgaard
Christian Christensen, LU-sekretariatet
Felizia Windfeld Kock
Frederik Nagel Fryland
Jens Eskildsen
Jeppe Skjærlund (Miljøpunkt)
Jørgen Bjødstrup (Søgruppen)
Line Bjarnhof (Søgruppen)
Mette Nielsen
Mette Rothaus Voss Rathsach, LU-sekretariatet
Miljøpunkt Indre By & Christianshavn (Marianne Spang)

(Medlemmer er deltagere i Miljøgruppen. CC er de personer, som ønsker at være orienteret om Miljøgruppens arbejde)